

「飢餓戰士」：國際農業發展在美國、中國與臺灣，1925 — 1975

林子翔

美國加州大學柏克萊分校歷史系博士候選人

外交部「臺灣獎助金」獎助學人

我的演講主題為美國與中華民國，含戰後臺灣的農業發展，主要檢視農業發展專家如何應用科學與技術以解決深刻之社會問題，尤其是饑荒與「落後狀態」。演講從敘述基督教傳教士與聯合國善後救濟總署支持的美國農業科學家到中國開始，接續到其 1949 年後轉至臺灣的發展，並以冷戰時期農業外交公派到非洲與東南亞的臺灣農業科學家與技術員作結。

“Hunger Fighters”: International Agricultural Development in the US, China, and Taiwan, 1925 to 1975

James Lin

University of California, Berkeley

Taiwan Fellowship Scholar

This presentation will discuss the agricultural development in the United States, and R. O. C., primarily exploring how agricultural development experts applied science and technology to resolve deeply rooted social problems of famine and “backwardness.” It will narrate the paths of American agricultural scientists funded by Christian missionaries and the United Nations Relief and Rehabilitation Agency in China, and after 1949, to Taiwan, and finally Taiwanese agricultural scientists and technicians sent on Cold War missions of agricultural diplomacy to Africa and Southeast Asia.

主講人介紹：

林子翔（James Lin），美國籍，加州大學柏克萊分校歷史系博士候選人。林先生獲得外交部「臺灣獎助金」，來臺灣研究主題為「International Agricultural Development in the US, China, and Taiwan, 1925 to 1975」。